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Valean | Schengen: Sper sa fie apreciat efortul României privind siguranta

frontierelor în contextul razboiului din Ucraina

Comisarul european pentru transport, Adina Valean, a declarat miercuri, într-un interviu acordat

AGERPRES, ca spera ca efortul si prestatia României din punctul de vedere al sigurantei frontierelor în

contextul razboiului din Ucraina sa fie apreciat si ca, poate, la o noua evaluare în vederea aderarii României

la Schengen, lucrurile vor merge mai bine.

 

Întrebata daca a simtit o schimbare de temperatura la Bruxelles în jurul subiectului aderarii României la Schengen,

Adina Valean a afirmat ca "temperatura a fost cea potrivita întotdeauna la Bruxelles", iar Comisia Comisia

Europeana a sprijinit si a pledat mereu pentru aderarea României la spatiul Schengen.

 

"Acum, stim foarte bine ca aceasta decizie este una de natura politica si nu depinde de arhitectura institutionala

europeana, ci strict de participantii (...) în acest proiect, care este spatiul Schengen. Eu ma bucur ca a facut

cancelarul german (Olaf Scholz - n.r.) aceasta afirmatie. În general, am avut sprijinul afirmat al Frantei, al altor

mari tari europene, mari în sensul de greutate economica si influenta politica, dar pâna nu e toata lumea de acord,

acest lucru nu se poate întâmpla. Eu sper ca, o data în plus, sa fie apreciat efortul României si prestatia ei din

punctul de vedere al sigurantei frontierelor în cadrul acestui conflict si poate ca, la o noua evaluare, lucrurile vor

merge mai bine", a afirmat Adina Valean.

 

Întrebata daca exista o mai mare disponibilitate din partea executivului UE decât în alti ani privind ridicarea

Mecanismului de Cooperare si Verificare (MCV), pe care unele tari îl leaga de aderarea la spatiul de libera

circulatie, Adina Valean a raspuns ca a înteles de la liderii politici europeni si români ca ridicarea MCV este pasul

urmator firesc pe drumul aderarii la Schengen.

 

"Ce a adus nou aceasta Comisie este acest mecanism al statului de drept la nivel european. Deci, cumva, sa

spunem, stacheta s-a ridicat deasupra unor mecanisme bilaterale cu state membre. Eu am înteles din declaratiile

liderilor politici europeni si români ca acesta este pasul urmator firesc. Nu am alte amanunte sa va spun acum", a

mai declarat Adina Valean.
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